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���	�  �����$��  %� #����  
 
 

�����  ����	���� , ���	��  ��	��
	���  – 90! 
���	���	����� , ��
�������  ����	� ! 

 
&���  ���	��	�� ! '
�  '���  (�"�)  – %�����  ���
�����$�  
���������  �  

%�
��	������  *��� , ��
��  ��������
��(���� . +�  ',  %���(���� ! 
  ���  #���  – -��  ��(�  '���  %����� ! 

.  '�
 , '����  ������
���  �  ���
��/��  ��"��)�����  ���$�  ��%�
���  
(“ �������,�  
������ ” #���� , ���  c���  www.russianscientist.org, (�����  “ #������ ” 
0  143, �	$�
�  2009$.), ��  �����  %�	�����) . !��
��  (�����  '��  "����	)� , �
%���	  	  
'����  ��"$�������  
��(���  ������  	  #���� ! ���
�)�  '��  �  '����  ����,� ! �  
�1��	)1 , �	�(����� , %�����������  ! 

 
 	
���	!��  "���	�	��  “ #��	��	�� ” 

 
 

�  $    % &   �  $  '  �  % &   9 0 ! 
 

����$��  &���  ���	��	�� ! &,  �����  '�
  %�"���	��)  
�  "���������)���  ����� . 
'� -%��	,�  -- -��  1����� , �  	� -	���,�  -- -��  '��  %������  	  ��	��  ����
�	� : ',  
����  
�  �  �  $ �  (  �  �  �  �  �  � , �  -�� , ���
�	����)�� , "����	� ! 

  �  ����  %�(����)  
��� , �  ���(�  	
��  ������  #����  �/2  ���$� -���$�  ��"  
%�"���	���)  '�
  
  �������,��  �����  ��(����� ! 

!�����
� , ��$��  ',  �,��  '�*� -%��"�������  ��
���
��$�  ��������
�
��$�  
��/�
�	� , �  
��	���   '�
  
�  /���� , �������  
%�*���)��  (�	2�  	  %���� , ����,  ����
)  
��  ������ . 3��  ����
�	�  - $�������	����  ���� , "�	�����  �����%����  �  
���������  
���  ��(��  
�����  ��
���)  %�
��	�����1  *��) , ������  	�	�����)  �1���  	  %��*�

  
%���	������  	  (�"�)  "��������$�  - 
������1�
�  �  '�
  �  %��,�� . &�(��  
��"��)  ��"  
%���	��������  (%�	��)�� : -��  ��  ��
�) , �  ���
����*��  ����� !), ��� , ������  
���$�����  '�� , ���  #���  �
�)  ����� , �����  ��  �
�) !     
��	�  ��$� !  '���  
�����	����)���  (���  &�
�  %� %��	�  �  	%����  "�
��(����  ��(��  $�����)
�  '��� . 

��� , 4  �  �  !  �   &  +  .  5 �  �    �    6  �  !!!     �  &    +  7  !        # . (������  
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#�(�,�  
�����  �� , ���  ��$ . 
8���1  ����  
�"���  ��$ . 
�  9��1� , ���  	
��  ���  �1� , 
������  ���  4�2�,�  #��� . 

������  �  9��1��  
+�  �����  ���)���  %��� . 
3��  (  %��
��  ���
���  – 
9��,�  ��
��)  ���  ��  
�� ! 

!�(�����  (�  ���  
+�
  	�
��  
�	�")  �$��  �  �)��  
  %� 	������  %���  
���  ��  
��  �  �	��*��� .      #��)  ����  
 
#���  ���  �,�  
�"���  9��1��� . 
����  ��  �����  #����  *������ . 

���)  &����  	  #����  	����� . 
'
�  �	�(�1�  9��1�� . 

���$�����  �	�(������  &���� , 
+��  #���  �����  	,
���1  ����� . 

8��
) , 	  ��
���� , #���  – ����  
��
�)� . 
���"��)  ��  ����  - %������
�  $�1� . 
&,  	
�  �$�  	�(�,�  ��
�� . 
'
��  	��
��  
�����  ��
  	  #����  9��1� . 

 $�  %�"���	����  
  ��(�����  ��2� , 
+�  $��,  �$�  ��"�����,  ��  �2� .         �)���  '��	�����  
 

8�����  %�����  ���� , "����� ! 
'  �	��  
��	�,�  	����  1������,�  
6���  
%����  %�"���	��)  	
��  – 
#���  ���(�
���  �  ����  
�����,� . 

��	�,� -��	��  %��
���
�  �,   
�  %�����
���  ���	
��1  ��
)1 ... 
6��  %�����  ��	�  ���
��,  – 
!����
���1 , ���  ���� , &�
1 ... 

!�  (�"��  
  ���  – 	  ����  ����  – 
!��  
��)1  ���	
���  �������	  
6,  �2� . ����$�  ����$�� , 
  ����  ���2$��  ���
����,� . 

��%��(�
���  ������  ���� . 
:���  �����  $�����)
�  	%��	� . 
&,  ��	���
��  
��	�,�  ���  
��$����  %��"�����  �  
��	�� ! 

3� , 1���� ! '"$���� , 	$����
)  
6,  	  �����  %�����
�,� , ����� ! 
�  ��$�  �,  �����)  �����)  (�"�) ? 
&,  ��	�����  ����� : �  &���� !!!    '��  �����������  
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- 8���	
�	��  ;(�� . #��  �,  %�(�	���) ? 
-  +���$� . +�����)�� . <��  �  '�
 ? 
- �  
����� . ������1 .   "����) , 

'
�  
���)�  %��������  
����
 . 
&���  "	����  ���  ��
�� . !�����1 : 
!��"�����  �����  �  ���  %����� . 
#�(����  ��  ������  	�����)� , 
#�(��$�  �
�,���  �  %���2� . 

'���  %����)  – ����"�*  ���  1�,� . 
'��  ��	��  
��,���  
	�(  �  ��	 . 
  �����  ��  ��(��  ��
��  ��1���)  
��  %��$����)
�  ��(  ����	 . 

&�����  �  ��(���  ����� , 
'���  (�"�)  %�
�)  ����
�  ���$�  ��� . 
'��
��  
  '���  &�
��)��  6	��
���  – 
�%����*� , ����  ����,�  
	�� . 

&,  (�����  ���%��$�  "����	)� , 
����,�  ���  �  �	����
���  �
%���	 . 
',  �  #���  ����,  
��	� , 
��	� . 
3��  – ����  �
��	�,�  	��� .               #����  *
	�  

 
 

�����	��	  �����  ������  
 
!�  �����  �����1 , &���  ���	��	��  9��1�  "�
��(�	��� , ����,  ���  %�
��	���  

%�������  %��  (�"��  – 	  ���$������
�)  ��  ��

��$�	���/��  (������  ������� . 
&����  ���	��	���  �
%������
�  90 ��� , �  �,  (�����  ���  �������)  120-����� . 

'  �������  ���$��  ���  &���  ���	��	�� , ������  �
������
���  ���� , %����

�� , 
��
���,
���  %��	����  ������ , ��	��1  
�,
�  (�"��  ��2�,� , %�����	���  �"  
����  
�,	��$�  ���� . 

#���  ��

���",��,�  ��2�,�  
�"���  �����  10 ���  ����  ��"�� , �  &���  ���	��	��  
– �$�  ��

����,�  ����	������) . #������ , ���)"�  ��  �������)  �$�  %�
������$�  
%���/����  '��������  ���	���  �  �,������  %���/����	  – ��1  ������ , �
���  
'��
���� , ��	���  #������	� . 

��"�
��	�� , -��  "�
��$�  &����  ���	��	���  – 	  ��� , ���  #���  %�����  «
����  ��  
��$�� »: ��
������  ��������  �������	  �  ��������*�� , %��$������  ���%������,�  
�������	  – ��  �����	  #���� , 	��2�  ������  %� ����,��1  �������	  	  ���$��  $������  �  

������ . �  ������
���  �,��  ����)  ���$�  – �%,��  ��$���"�*��  �  %��	������  ����  	  
(�"�)  ��  �,��  – %�����,�  ��$���"�*��  	  �������  ��� . 

!�-����  �  %����  '
�	,���$�  ���)  &����  ���	��	���  9��1��  ���$�  ���  ���  
�
�/�
�	�����  �$�  �	����
���  "������ .              #!��  '��+���  
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��
����	���  �  ��������,  �!�����+��  
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-�  $��+��+��   �����,  -����  ��������	���  

 
����$��  &���  ���	��	�� ! 

 
��������  %�"���	����  '�
 , %����

��� , �������  �
������
���  ���� , 


�"������  �  ��

�����$�  !��"������  "��������)��$�  ��������	�  ��

���",��,�  
��2�,� , 
  90-������ ! 

 
8�  %������  �  '�
  ���)���  (�"����,� , 	����,�  �  ���������
���  %��) , �  ��$��  

%�����  	����  ���,���) , ',  ����2��  	
2  
	�2  	����  �  
��,  ��"	���1  �  ��
��  #����  
4�2�,� . 

���$�����  '�����  ������
�����	����  �%,��  �  (����
���  �����
��  #���  �"  
�����)���  
��*��  %��	�����
�  	  ��$���"�*�1 , 
��
��	��1  %��"�����  �  
���$������
�)  ��

���",����  ��/��,  	  ��
����  �  "�  �$�  %�������� . 

:�����  '�� , ����$��  &���  ���	��	�� , "����	)� , -���$��  �  ���)������  
�
%���	  ��  -���  ���$�������  %�%��/� .                    .	�!	�  "�!�  

 
American Antifascist Association 

of Immigrants from the Former USSR (AAAI) 
30 Washington St. Suite 6A, Brighton, MA 02135 

Tel. 617-739-2354; e-mail iosifll@comcast.net 
 

����$��  &���  ���	��	�� ! 
��������
���  ��������
�
���  �

�*��*��  ����$�����	  �"  �,	��$�  ����  

�
������  %������  %�"���	��)  '�
  
  90-������  
�  ���  ��(����� . 
',  �,��  �����  �"  ���*������	  �  �
��	������  �����  ��������
�
���  

��$���"�*�� . ',   %��	���  ����

��)��1  ������  %� ��  �������	���1 , �%��������1  
%����  ��  ��"	����  �  
���  ������)��
�� . 

������  %��	,�  ���,��  $���  %��	,�  	�*� -%��"�������  �

�*��*�� , ',  	��
��  
�$����,�  	����  	  ��"	���,	����  ��  ������)��
�� , 	  	,�������  ��  4
��	�  �  
��������,�  %��$����  �����,  �����  �������	 , ���1/��
�  	  ��"����,�  ������  

����, . 

#��  !��"�����  #����  ��

���",��,�  4���,�  �����  &�

���
��
 , ',  
���",	����  ���  %�
������1  %�����(�� .  '  ��������  #����  �
����  ��
��  "�����1�  
%������,  %����	�
������  ��"����,�  ������  %���	�����  ����"�� ,  
����
�����"��  �  ��
�"�� . '���  ������,  �  
���/����  ��  -��  ����  ������1�
�  
�������  $�������  �  ��������)��
�)1 . 

&��$�  ����,�  
��	  ',  "�
��(�	����  ���  ��

����,� , 	  �������  ������*���  
��� , ����	������)  #����  ��2�,� . !��  '����  ����	��
�	��  #���  
���  �����  �"  
�	��������,� , �	�(���,�  ��/�
�	���,�  ��$���"�*��  ��

���",����  ��/��,  
������� . 

:�����  '�� , ����$��  &���  ���	��	�� , �����$�  "����	)�  �  �/�  ���$�  ���  
�
%�����  �	����
���  ������)��
�� . 

#��)  '�,��� ,  ��	��
	��  $$$#  
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"  (������  «#������ » 

 
'#���  �(����  ��	��  �	����������  ��  	�����)���  �   �	��	���	�  )������  «*	����� » 

+ 143. ,��  ����#����	  ��������  �  -���	�  .�	�����#�� , �	�	�	�  ��	����  ,������  
/�$����
  ('��  ��������  �	�  �������$  0����	 ). %�������  ������������  ��	�� , �	�	���  
����	�����  ��)� . 

 
&����  ���	��	���  9��1�� , �������  �
������
���  ���� , %����

��� , 

�
%������
)  90 ��� . ����  %�������� : %����  	��  %������
� , ����  ���$����  
������  
���$�1 , �
�����  ���  
  *�%�  
��	���
) , 
��	��  �)�	��)
���  ��"��  	����  �1 . 
.
��	��)
�  ����	����  �,��  ����$�� . .�  �
���
� , %��������  
��� , %�����(���  
�������) , ��$���"�	,	��) , 
�����)  
���
�� , ���%��) , ��=�
���) . 

!�����"��
�  �  �
���� ? !��
��  (�	2� , ����,  �	����) : -��  �
�)  ��
�/���  
	���������  ���"����
�) . 6��  %�������  
	�1  ���)  ��  8���� .   ���  ���  ��$  �	����)  
�/2  ���$��  $��, !  
 
 

-�  /��  &�0��,  �  �1	+�������   	,���  (#������ ) 
 

��

�������  !��"������  #����  ��

���",��,�  4�2�,�  �����  
&�

���
��
  %����

���  9��1��  &����  ���	��	���  

#�������	  ����  ��2�,�  �  
%�*����
��	  ����	���  
�������  %�"���	����  '�
  
�  

��	�,�  1������ , (�����  "����	)� , ���)������  �	����
���  �
%���	 . 

&,  *����  '���  $�������  "����� , ��$���"����
���  ������ , ��",	��	�
�) , 
�����(������)���  ���������  �  �1��� , 	��  	����  	  
�"�����  �  ����	��1  
������)��
�)  #���� . 

�����  ����
��� , ��%�
���,�  ������  ����  4�2�,�  (��
�����   ������	��� . 
 

� �������  ����
�)  %�����,  – 
$  (�"��  – ���)���  ����$� ... 
 �
������
)  ���)1  ��
	��, , 
%��  ���  �,  ��� , ���  ��! ! 
�  ����  �  ��	��  �  2� ... 
%�����)�  ����, ! ���  %����, ! 
3 ���1�  ����/��  $��, ! 
- ���,��
�)  	
����
���  ��	���	 , 
( ������  "	2"���$�  
	��� ! 
' �
����  	����  ���  %�����  – 
4 ����$�  ����  ��"���)� ! 
( �����)
�  �  �����1 , ����1 ... 
# 
%��)  �,  �,���  "�
���)� ! 
3 ���1�  ����/��  $��, ! 

� ����  	  ���  ����(��  �  ����� . 
$  	���� , 
	�����  %��2�, , 
' �
��1�  $����/��  	���� . 
� ���) ! 6,  - %������ ! ����$� !  
%��  ����  ���  ����  �  ���  ���$�  
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-�  /��  &�0��,  5��)�  (#������ ) 
 

!��"������  #����  ��

���  ��2�,�  %����

���  &����  9��1��  

 
��	��  ����  ��2�,�  >���,  �  ����,  
���/�
�	�  
  ���)���  ����
�)1  

%�"���	��1�  '�
  
  1������ . &,  	�
��/��,  '����  ���$�������  %��2���� , ��  
������� , ��	��
�	�����  �������  ��  %�
��  !��"������  #����  ��

���",��,�  ��2�,�  
��
���� . 

'  ��"�,�  
������  �, , -��$����, , 
�����	���
�  
�  
����,��  ������  
��"�����,��  "������� : 
��(��
�)  	��(�����  	  ��"�����,�  ��� , %��
�  ��
��  	  
��	��  ��/�
�	�  
  ���$���  ���)����,��  ������ , ���  �������  ���1(�����  
��, , 
��(�
�	� , "����� , ����)� . 

&,  
  ������
��  ������  ����������,� , ��(��
*�%������,�  %������*��  
	���$�  (������ , ��

������,�  ��  �1���  ��"�,�  %����

�� . .���)  ������
�� , ���  
��  	����  "�
�������  %��
��
�	�1�  �  	,
��%�1�  �"	�
��,�  
������
�	������ . 
+��*����  '��  %��	�(����
���  ���� ! 

:�����  '��  "����	)� , ���$�%������ , ���  (�  ���$������
��  �  �����%����  

���*� , ��"  ��$�  ���)"�  ����$�  
�"���) . 

.�	�  �  ��	��  /��  ��0��,  
 
 

-�  *�����!  �
	�	���  ���	!  %���� (5������� ) 
 

����$��  &���  ���	��	�� ! 6���
���  ���������  #����  ��

���",��,�  ��2�,�  
%�"���	����  '�
  
  ������� , (�����  '��  
���������  -���$��  �  �������  
���*����	,  – �
��	,  (�"������  
��,  ����$�  #���� . 

&,  (�2�  �  	  ����/��  '����  ��	,�  ���� , ������
�  ��  '���  ���
���  	  
��"����,�  ����%�������  #���� , ��  '���  ����	��
�	�  ���)������  

�	�����
�	�	�����  �$� . 5��	��� , ���)��  "����	, ! 

!���
������)  6���
��$�  ���������  #����  %��� . � .# . �����  
4�2�,�  
�������)  %��� . ( .� . ����� . 
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&���  9��1�  
 

6.5  5.��    +��  8���< 1 
 

1  ������  �����	�����  ��	
�  ��������	���  *����  ��  2008-2009 ���	#�$  
	�  �  
��	������	����   ����#� , �	�	���  ������	��  ������ . ,����  �	��	��  ��  ��������  («1����	  
�������	��� »), �������  «'  ����������  ��������	��� » �  2����#���� . 1������������  
�	#��  ������  ���	��  �	  ����  ������������  �	��	�	� . 

 

(�	��  1�	
������  

*���  �����	���#��  �#(��  �����  -����#�����  ���  �	����  �  1996 
	�� . 3���  �
	  
�	������  �	��	���  �  �	� , #�	��  	�4�������  �#(�� -����
����	�  ��  5	�����	
	  5	��� , 
��������  �  �	��	���	��  ��	�#���	��  ����� , �	�	#�  ��  �������	������  �  �	�	$  ������ , 
�	�����  ���	���  ���  	������  �  �	���
��� . 1�(  ��	  �	
�	  ����  �	���
���	  ���  ����	���  
������ , ���  ���	����������	�  �#�����  �#(��  �  ������	���  �	����	� , ���������  �����$ , 
��	�������  ��������$  �  � .� . �	���  ��������	��� . 

,����  	����	� , �  �  ��	  �	�#������� , ��#�  ���  	  ��#�	�  �#����� , 	�  ��	��	�  
��	�#���	�  �����  #���	�  *���� .  

6	����	 , ��	  ��  �����#��	  ������#����  �  ������������  �  *����  �#(��  �  
���������	�  ����� . �	  ���  ���	  �	��	��	  �  
���1�����  %��%��*�� . 6	���������  
�	��������	  �	����	�   �  ���
�  �	��  ���	��  �	�)�	  ���	  ��������)���  #�����  *���� . 
��	  )�  ��������  ���
�������  ����� , �	  �  �#�����  �	
�	  �	�������  ��  �	���  25 
��	���	� . 1  ��	����	�  ���#��  �����  ��  ����	  ������������  ���	$  ����  	  ���  *���� . 

7	�	�	  �	�����  �������	� , �	�������  	���	���  �����	)����  	  ��������������	�  
�	�	)����  ���
�������  �  *���  ���  ����������$ , ��	  *��� , ���  	�
������� , �	�������  
���  ������	
	  ��	�#���	
	  �����  �
	  #���	� , ��������  ��  ����  ���	���  �  �����������  ��  
�	  #�	 -�	  ���
	� , ���)�� , �  ����	��$ . 

'�����	  	������� , #�	  �  ����	����  �����  �	�������  �  ��	�  �	����)�����  ���� , 
���	)�����  �  ���	�  ��#���  ���  �	������  *����  – �
	  #���� , ���)��  ���
	 , ���(�,  
�������)  
��� . 

1�����  ��)���  ���  �	��������  ��������  ���)�  �	��	�  	   ��������  *����  ���  
	���������	$  	�
������� . 

5  ���	
	  ��#���  �	����������	�� , #�	  *���  �	�������   ���  ���#���  	�����������  
	�
������� . % �)�  ������ , �	���  13 ���  �������	�����  *���� , �	)�	  �  �������	����  
�	�������	���� , #�	  ���  	�	  �  ���� . '�  ��	�  ����������	  �	)��  ������������	����  �	�  
���� , #�	  ��������	���  �	��������  *����  �	��	����  	���#���  ����	������ , 
����4��������  �  �	�	��	
	  �	��  	�
��������  �	  ��	�	��  	��������  �������  
�������� . 6������  �����)��  ��  	�������	
	  �	�������  ��
�������  *����  	�  22 �	����  
2002 
 . 

 
 

                                                 
� ����������	
���������������������	��������������� �����������������		��������	���
����������������������������
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#�����	���  ��  &�

���
��
  
(�����  6�	����  ������  

��������)  �����  
 

��  	��	�����  2��	��  	  ���	
		��	)���� , �����  501, ����
���  3: 
 

����)�  1 
+������	����  ���%���*��  

 
*���  �����	���#��  8#(��  �����  -����#�����  

 
����)�  2 

8��������  �	��	����  	�����������  ���������  ��$�����  ���  ���	������  ��� : 
- �	���������  ����
����	�  ��  �����
	  5	�����	
	  5	���  �  ���)����  �  �����  �  �  

�	�	$  ������ , �(  ���	�����#�����  ��������  �  ���	���� ; 
- 	�����#���  �������#�����  �  ���	��������  �	������  ��)��  �����	���#����  

�#(����  �  ����  ���	���	�����  �  	���� , ��	�#���	$  ����
��  �  �	����)����   �  
����#���	
	  ��	�	��� ; ���������  �������#�����  �	������  �  �#(����  �����������  
�����������	� . 

'�����	  	������� , #�	  ���  	�	�#������	�  
	�	�	�����  �	�	
	  8�����  *����  8����  �  
��	�  ���  ������  ����	
����	 , ����#��  �  �	�	)����  	  ���#�	�   ��������  ����$  
	�
������� . 5		�����������$  �����  8�����  
�����  ���������  	����	� : «*���  
�����	���#��  8#(��  9����  -����#�����  (�  ������$���  *��� ) ��������   
���	����#���	$   	���������	$  ���#�	$  	�
�������$  �#(��  �  ���������	�  �����#��  
	������$  �����$ , ����������  ���  �  ����#�  *����  �  ���������  �
	  8���� ». 

 
 

-  �	��������,  
	��	������  
 

:����  �  *����  �#(��  ������  ��	
	
����� , #�	  ���������� , ��(�  ���#	� . ;(  
	�������  �	
�	  ��  ���	�����  ����	���	  ��������  �	�	� . �	  	
����#����$  ������  
����	$  ������  ����)����  ���	��  	����	������    	��  ��  ��  ���	�  
����	� . 

6��)��  ���
	 , ���  ���  �������������� , �������  	����	������  ��  �	��	��  ����������  
��������	���� . %�	  ��	����  �   �������  ����������  ��	��  ������#�����  �	�������	� , 
�����	���   �����  �	�������  �  ��	�	�	�  �(  �	��	�����  �  )���� , �  �	��#�	�  �#��� , 
	���������   ����������  ��	�#���	
	  �����  ���
	  �	�	���	  ��	
	#������	
	  �	�������� . 

<���� . 5������ , ���  ���  ��)���� ,  	��  ��  �����	 , ��	��������	����  ��	
�  
���	������  ����#  �  �����  ���#��  �����$ , �	���)����  ����������	$  ���	��  �  
��������	$  ��������	���  �#(��  �  ���������	� . '�4�������$  ������  ����#�������  �  
���	�	��  ���
�  ������	�  ��	�#���	$  )����  �	��������  *����  �	��	���   �������  	����  
�����#����  	�  ��	
�  �  �����������  ��������  *����  �����	���#��  �#(��  �����  
-����#����� . 
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1..�$��,  �%��	�����  
 

1  *����  �������  ���  	�
���  ���������� : 	����  �	������  �	�������� ; 8#(��$  �	���  
�  6�������� . 5����  ���)�� : 8#(��$  �	���  ���  ���	��	�������$  	�
��  ����������  
�������  �	����  �  *����  �  2008/2009 ���	#��  
	��  �	  ���������  ���������  %	����  
;���	��#�  ������� . 

'����  �	������  – ��	  �����$  	�
��  ���������� . '�  ��$������  �  �		���������  �  
���	�����#������  ��������� , ���������  ����������	��  	������� . '�  ������  
���������  �����  ���	��	��������  ������� , 	��	�������  �  )����  *���� , �  ���)�  
	�������  �	����	������  �  ������� , ��������  �����  �	������������  �  ��������$ , 
����#��  8#(��$  �	���  �  6�������� . 

,��	$  �	���	�  �������	  ��	�	�������  �	���  ������	���  #���	�  *���� , �������  ��  
���  �#�����  �  )����  	�
�������  #�����	  �������	���  �  ��	�	��  ��$����$ , �	��#�	 , �  
����� , �	��	�����  8����	� . :����  �	�������� , #�	  ���  ����  �	���
�  �	  *����  
#��������  ����  ����	����	  �  �����  �  *����  ��	$  �	��	$  ��	�	$  �	� . & ��	  ���$��  ��)�	  
���  �������	�����  �  ��������  ����$  	�
������� . 1  ���	�����#����  ��#��� , �	�	���  

	��	�������  �  *���� , �  ��#�	  ��)�  	���  ��  �������  ���#��  	��	�������	  
��������	
	  �������	�����  �  �	��	���	
	  �	��#�������	
	  �	���  ����
	  *����  �#(�� . 
1���  ��  ���	����  �)�  13 ��� ! % �������� , #�	  ��	�  ��	�  ��  ��������  ���������� . 

'��������  �  ����  	�
����  ����������  – 8#(�	��  �	����  �  6�������� . 
����  ��	������  ���#��������  ���	�� , #�	��  ����)���  ������#����  �  �  

��������	��� . ��  	��	��  �������  �  �����#�	
	  �	��  �	�	��������$  	���������  �  
�	��������  ������ . 

8#(��$  �	��� , 	�����#����  ���#��$  ��	����  ��������	���  *���� , �����)����  �
	  
���#�	 -������#����$  ����  ��  ������	���$  ���	#�$  
	� , 	���������  ��������  ���#��  
�	�������$ , 	�������  �	��	�����	  ��������	�  ���  ����������  ��  ��� -��$��  *���� , 
�����������  �	���)����  �����#�	
	  ����  ���#��  ������	�	� . 

6��������  *����  	�����������  ���	�	����	  ������$  ��������	����  	�
������� , 
	���������  �  �	���	������  ���	������   ������	�	$  ����� , �������������  �	��	��  
���#���	
	  ����� . 

5	�	���������  ���  �����$  �	��	����  �������  ���	� , #�	  6��������  – ��	  ���  ��  
���	����������  ������ , �  �	  �����  ���  8#(��$  �	���  	�������  «���	�	���������� » 
�������� . 

1  �	�����  8#(�	
	  �	����  20 #���	�  *���� , �  �  #����  15 – �  �#�����  ��������  �  
���������  �  5 – ���������	�  (%. 1�$���� , <. *�����	� , 5 . .�������� , =. 9������ , =. 
���������$ ). 

1 �������� , 2008/2009 ���	#��  
	��  8#(��$  �	���  ��	���  #�����  ��������� , ��  
�	�	��  ��������  ���#�	 -������#����$  ����  �	����	�  ��  2009/2010 ���	#�$  
	� , 
�����	����  �  ��������  ��	
�����  ���#�	$  �	��������  «�����  �  �	�������	�  
	������� », ���	����	���  ���  ����������  ��  ��� -��$��  *����  �	���  60 �����$ , �����	����  
��	���  �	�	
	  8����� . 

2��������  8#(�	
	  �	����  ��������	  ��	 	���  	#���  ������	  (��	
��  - ��)�  
�����	� ). <�������	���  8#(�	
	  �	���� , ���	�����	 , ��	�	�������  �	�������  ��	���  
���#�	$  ���	��  �  ��	� . 
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,�����  	  6�������� . 1  �
	  �	�����  ���  «��������  
������	� ». *�)��$  #���  
6��������  ���	�	���  	�����������  �#����	�  ���	�� . 1  �����  	 ��#���  ���  ��)���  
�������  )����  ����$  	�
������� , �  �#(�	�  �(  ������#����  	�	����	���$ . 1 �����  
6��������  ���	����  ������  �	��	����  �	�����$ : �	  ������	�����  ���#��  �	����	�  
(���	�	������  ��	� . %	���  =� ��� ; ������ , ���������  *����  �  	���)������  �	����	�  �  
���#��  �		�����$  ��	 	���  ��)���  ����� , ���  ����	� ); ���  ����	���
�� : �	  �������  
��	�����  «1�	�	�  �� ���� » (
�����$  ������	�  � .� .� ., �	���  %����  ,	��� ) �  �	  �������  
���	����	��	
	  ���������  «%�������� » (���	�	������  ��	� . ������  =�������$ ); �	  
�������� -�������  (���	�	������  ��	� . &�����$  <�����	��# ); �	  	�����  	���	�  
(���	�	������  5	���  6����� ); �	  �������  ������  (���	�	������  � .� .� . -� ���  
*	�������$ ); ����	��	�  ���	  (���	�	������  &���  *���$
	�	�����  �  "�����  %	��� ); 
�	  ��������	 -����	�	$  ���	��  (���	�	������  � .� .� . %	���  0��� ) �  �	  �� ��#���	��  
	�����#����  ���	��  *����  (���	�	������   %	���  1�$���� ). 

1  ��������  ���	#��  
	�� , ���  �  �  ���)���  
	�� , ���������  6��������  �	��������  �	  
����  ���	��	��� . ,����  ��������  �	��	����  ����  	���������� , 	��  	�����#�����  �	 -
����	�����  ���	�	�  	���)�����  ��$���������	  ���������  �	��	�	�  �  ��	����  (	  
������	�����  ���	�� , 	  ��������	���  	�������  �	�����$ , 	�  	�����  	���	�  �  � .� .) 

1  ��	������  
	��  6��������  ���	���	  ���)�	  �  �	����	#�	  ��	�������	 . '�	�	  
 	���	��  ��  	�������  ��������  �  ���������������  ���	��  %. ,	��� , &. <�����	��#�  �  
%. =� ���� . -�	
	
������  �  �����)�����  ��������	���  6��������  �	�
������	  �
	  
���	�	����	  �  ���  ����������  -����  3����� , ��� . ����������  %	����  1�$�����  �  1�� -
���������	�  <�����  *�����	��  �  =��  9����� . 

7	#����  	�������   	�	���  ���	��  �#��	
	  ���������  ;�
����  5�� 	��#  �  �����#��  
=����  7����
�� . 

%��� , ��������  �����	�  �����	������  �	��	��  	�  	�
���  ����������  *���	�  (	����  
�	������ , 8#(��$  �	���  �  6�������� ), �  �	����  	��	������  �	)�	  �	�������	���� , #�	  
	��  ���� , ���  
	�	����� , ��  ���	�� , 	�����#���  �	��������  ���	��  �	��������  �	  ���  
����������� . 6����� , �	����
	  ��������  �������  	�  ���	�	�����  �����  �#�����  ���	�� , 
���  ����	��	�  ���	 , �	��	��  	�����  	���	� , �������  ����� , �  #����	���  �� 	�  ��  
5-% , � , �  	�	����	��� , ��	�����  �� ��#���	
	  	�����#���� . 

2���#�  �	��	��  �  �	� , #�	�� , �	 �����  �  ��	�  �	�	���	  ���	��$  ��	����  
��������	���   	�
��	�  ���������� , �  �	�	� , 2009/2010 ���	#��  
	��  �	�����  �	  	���
	  
��	���  ����	���	  	��������  �#����� . 

'  ����������  ���	��  	�
��	�  ����������  �	)�	  �����  ������  �	  ������#�����  
��	
��  �  )����  �	��������  *���� . 
 

2. 4
��	  #����  
 

1�)���  �	��  �  )����  *����  �������  ��
����  ���  �	��$  8���� , �������$  17 ����  
2009 
	�� . 1	  ����	�  ���#�� , ��  ��  ��	  	#���  �������� . 

���  ��������#����  �	)�	  ������� , #�	  ��	������  	
�	����  ���	��  ���
	  �	��������  
�	  �	������  ��	
	  	��	�	�	��
����
	  �	������� . *	�������  ������������  ���  ���	��  
���  ��	(  ��#�	�  ���	 , ��	����  ���	���  ���������	����	���  �  ������	��� . 1  ��	
�  
�	������  ��$���������	  �	��	���$  �	������ , 	��	����$��  �	  ����  ��	�	���  
)������������	���  *���� . �����	�  �	���
�  ��������  8����  «����$  �	��������$ ». 
������  �  	�����������  ���$  �  ����#  *���� , 
���	�	$   ������������	$   	�
��	�  
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����������  �	�������	�  �  ���
���  �	�	)������ , �  8�����  �	���	�  ��������  ������	  
������  �  	������	����  #���	�  *���� . 

5��	�  
����	�  �  ��	$  #����  8����� , ���  �  ��	  �	����� , �	��	��  �  �	� , #�	 , 
����	�������  #�����  *����  �	����  ��	�	��  ��$����$ , ��	�	��  ����)����  ��	�
	  ������ , 
�#�����  �  ���������  �  	��	������� , �	��#�	 , �	 �����  ���  ��	�  ���)����$ , 
���)�������$  �	� . 8����  ���������  ��)�	
	 , ���  �����#���� , #����  *����  �  ��������  
������#�����  ����� . �	  ���  ��	
	  ��	� 	����  �	���������� , ��������  	�
������	����   
���	��  �	  �	��	������  �  �	��������  ���  #���	�  �	�������� . 
 

3. .  	,%�������  ������ -��������
��$�  %����  
 

���#�	 -������#����$  ����  �  �
	  ���	������  – ��	  	��	��  	��	�  ���$  
)������������	���  *���� . ��  ����  ��	
	  ����� , ��  ���	  ��  ���������#�	���  �  �	�����  �  
���	�� , ��  ���	  ��  �	����	� , �  	���)����� , �����$  �  �  ��������$ . 6	��	��  �	������  
�  ���������  �������	
	  �����  �  *����  ���
��  ������	��  ����	�������	�  �  ���������	�  
�������� . ,��  ���	  �  �  ��������  ���	#��  
	�� . 

1	�������  �	��	� : �  �	���  ��  ����  �	�����  �  �		������  ���#��$   ������� , ��� , ���  
�	��
���  ���	�	��� , ���  �	�����  #���  ��  ��  	����	������  ������������� , �  �  ��#���  
���#��  – ��	����  �	������� ? 1 �	����  ���	
	  ������  	��#�	  �����
���  �����������$  
��
�����  	  �	� , #�	 , �	� , �  *����  ���  ���	���	��	$  ����  ���  �����������	�  �  � .� . 
���	��$  ���  �	�����	  ���#�	$  ���	�� 2. �	  ����  �����  ��
��������  �������  �	���	  ���  
�������������$  ����  ����  (�� ��#����  �  ����������� ). & �  ���  �  *����  �	�����  #����  
�	��������  ������������  �#����  
����������  ����  �  ��������	���$ . 

% ��(  )� , �	)�	  ��  �#�����  ���	��  ����  #���	�  *���� , ����  	��  ��)�  ��  �	���)��  
	������� , ���#���� ? 

*��  �  �	���������  �	��������	  #���	�  �	�������� , �  �	��
�� , #�	  �� , �	)�	 . ��  
�	$  ��
��� , ���#���  ���	�� , ��)�  ���  �	������	
	  	������� , ��������  ��$���������	  
���	�	$ , ����  ��  �	���)����  (���)�� , �	����� ) 	���#���  �����  	��	����  ����	������ : 
���  ���������  ���	��  ��	� 	���	 , ���)��  ���
	 , #�	��  �(  ���	�  ���	���	���  �����  
�	���������  ���#���  ���������  �	  ���� ; #�	��  ���	�  #(��	  ��	������	���  ��	�  �	#��  
������  �	  ��	�����  � , ���	�� , #�	��  ��������  ���  ���	)��  �	����	#�	  �	�����	 . 

% 	#���  ��	
��  ��  ����  �	����	� , �	 -�	��� , ��	���  	���#���  �����������  
��������� . '��#�	  �	  �����  �		�������  ��	 	���  	)��������  	���)����� , ��������� . 
2����  ���	�  �	����������  �����   �  �		���������  �	  �������������  ����	�������  �	���
  �  
���������  �	����  �  ����  ������  �  ����  ��#����  ������� . "�	  ���  ���  �	 , 	  #��  

	�	���	��  �  ��#���  ������ . 6	)����  ���� , ���������  �  ��	�#���	��  ����� , ������1� ! 

��  ����  �����  ��������  ���  �	�	����  ����� , �	  ���  �������  ���	��  ���	�	��� , 
���	�������  �  ��������  ���	#��  
	�� 3, 1	�  ���	��  �  �  �	����� : 1�������  =�����  – 
«6�	�����  �	�������	$  ���	
����� . ��)�	  ��  �	��������  -������� ?»; ����  
6�)���
	�����  – «5	�	�	�  -� 	��� . :����  �  ��	�#����	 »; %����  ,	���  – «����
��  �  
	������	 »; 1������  *�����	��  – «0��	����  �	�����	�����  ���� »; -� ���  *	�������$  – 
«5���$�	�  ����	 »; %	���  0���  – «&�����$  ��$��� »; �	���  -�����  – «���	�	���  

                                                 
� ������	 �����������!���������������������"��������	 �
������������	��#���	��� �
������	��$��	%�&���	� ����%�������'����	(�)��	����	 !�	�*����+��	���
, ����������-.���������!��������������������������	�� ����������/����������!������
�������
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������	�����
�����  �� �	�	
�� »; %	���  ������  – «% �  �����  ����  ����	  �	���
� »; 
%	���  =� ���  – «-	$  9	�	� -&��$ �� »; =��  9�����  – «&����
��  �  �����
�#�����  
���	������� »; �������  <���	�������  – «1	��������  	�	����	���  �������� . 
"�����	����	�	
�#����$  ������ »; 5	���  .��������  – «1�����$  0�	����� . :����  �  
������ »; .�	�  �����  – «�������  ����
����� »; &��������  0	��������  – «'  �����  
���
� ». "�	�  ����	�  �	)�	  ���	  ��	�	�)��� . 

<��  ���  ��������  �  ���
�  ����������  #���	�  ����
	  *����   ���������  
���	��	������	�  �������� , ������	�  ���	���	�����   �	��$��  ���	#���	� , 
�	 	�#��	���  ���	)���� . %  �	�����  ��������  	)��������  ��������� , ��	�� , 
��	)����	  �	��	�	� . ������	���	�� , #�	  ���	��  ��	
	  ������  �  ��	��	  ��������� . % ���  
��	  ��  �	)��  ��  ��������   �	� ������ , ����  �#���� , #�	  ������$  �	�����  ���	�	�  - 80 ��� , 
�  �	� -��	  ���������  ��  ��	�  �	#�����$  �	����� . 

��������  ����� , �����  	����	� , �	�����)����  ��������	���  ����� , �	�	�	
	  
������)�������  *���  �  ��	�$  ���	��	������	$  ��	�#���	$  ��������	��� . 

1  *����  �  �	�������  ���������  �  ��������  
	��  �  ���
���(����  �#(���  �  
���������� . "�	  – 1�����$  *��)���  (��  %������ ), 6���  %�������$ , 1�������  '$�� , 
=�	���  1�������  (���  ���� ), -� ���  9�����  �  �	���  ,�������� . 0	���  ����  ����	  
�����#��� , 	�������  ��  ��	
	#��������  �	��	�� . '��  ����������  ������  ��������	�  	  
1����	��  �  -��	�	�����	$  ��������� , 	�  ����	 -����������  �	$�� , 	  ������  �  
�� �	�	
�� . '�	��$  �������  �������  ���  �	�����  =�	����  1��������  	  ���	�	�  
��	�	��#���	�  ������� . 

-�  �  ������  ��������  ���������  �	������  �  �#(����  ��  �����������	�  �  ���#��  
�#��)����$  �	��	�� . 

'���#��  ������	�  ���	������  ���#�	 -������#���	
	  �����  �  ��������  ���	#��  

	�� , ������  ��  �������  �  	  �	� , #�	  ���  ����	)��	 . ��#�  ����  	  �	�	���	  #����  
���������  ���	������   �����)����	
	  
������ . 6	  ���)��������  ���#���� , �  ��	
��  
�  ���  �� , ���	�	���  �	����#���  	����������  ��  
	�	����  �  ������������ . % 
��� 	���	�� , #�	  ���������� , ��   	��  ����������   ��������	$  ��	
	  
������ . "�	  
�������	  ����)���  ����	������ . <����  �  ��	$  ����� , #�	  ����  ���  �����#����   #�����  
*����  �������  �����	  ���	���  �	�	)����  8�����  	�  	��	�����  �  ���� : �	��	�	���	��� , 
��  �	�	�	$  �	���	���  ����  	�
������� , ����	���	  ��  �����#���  	����������	���  ��  
���	������  �����  ��  ����  	������	���$ . 1 ������  	#����� , ��	  	��	�����  �  �	������ . 
�����  ��  ���	 , #�	  ���������  �  ��	$  	������  �����  �  ��	�� , �  ���������  	���
	  �����  
���	��  *���� . 

5�
	��� , �  �������� , ��  ��#�����  �	��$ , 2009/2010 ���	#�$  
	� . 1  ��	$  �����   	#�  
�	� -#�	  �������  �  	��	�����  �	�	
	 , �����
	�������	  ������	����	
	  ���#�	 -
������#���	
	  ����� . =��� , 	������������  ��  ��	�  ��)��$��$  �#���	�  ����$  
��������	��� , �  ���	
	  ��#���  ��	� 	���	  	�����#���  ����	��������	�  ���	������  
����� , ��  �������  ��	  ���	  ��  ���	�(� , ��(  ��	������ , ����#��  �������  
	�	��	���  
�	����#��	�  - #���	�  *����  �  ���
���(��� . 1  ��	�  ����  �	�����  	����������	���  
��)��  ��  1�� -����������  �	  �����  =��  9�����  �  �	������ , �	�
�������	$  %	���	�  
=� ���	� . =� ����  �	�	
��  -����� . ���	��  ���  �	�)��  ��	�	������   ���������#���� , �  
��#����  ���
	  
	�� . 6	����	 , #�	  ���  �	��	
	  ���� �  �  ��	�  ����  ��	� 	���	  �	�����  
	������(���$  ������ . 

% ��(  	���  �	��	� . .  ����  �  ����  �	������  ���#�	 -������#���	
	  �����  ��  
��������$ , 2010/2011 ���	#�$  
	� . 6	  	����  ��	
�  ���  ��  ����� , #�	  ��	  ������  
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��	)�	� , ��	�	����	�  �  	����������	�  ���	 . 6�������  �	�������� , #�	  ���  ���	��  �������  
��#�����  ��  �	�����  �������  ������
	  
	�� , ��	�	����  ��  ����#��	 , ��  ���#�$�	  
«�������� » �	����#��	� , �  �����	����  �����  �	�����  �	
	 , #�	  ���  ��)�	 , �  ����  
�	�	�  ��	�	����  ��������������  ������  �  �	���
���  	  ����#����  �  �	����	�  �  
�		�����$  �  ��	���  ���#�	 -������#���	
	  ����� . =���  �	���  ���	$  ���	��  �	)��  ����  
�	����  ��	� 	����$  ��	��� , �	�	��$  �����  �����  �����������  ��  �����	������  8#(�	
	  
�	����  *���� . 7	#����  ��������� , #�	  ���  ���  ���	��  �����  ��	������  ��  �	��	$�	�  
��	��� . 

7	#�  �������  ����	���	  �	���  ��	�  �  �����  ����  	�	������� . "�	  – 0�����  
;��	������ , �����  -��� , &�����$  6�	���� , 5	���  �	�� , -��  *�����  �  -��  
*��$
�
���� . "��  ���	#��  
�����  �	�
�������  ,������  -�������� . '���������$  
���	�	������  – �#���$  ���������  ;�
����  5�� 	��# . ���  ��	� 	���	���  	�4������  
��)�	���  �  ���#����  ���	��  	�	������� . '��  �  �	���	$  ����  	�����#�����  #(��	���  �  
�	���	�  �  )����  ���
	  �	�������� . % ��  ��  ����  ��  ��	  ���
	����� . '�	��������  
�������  �	)�����  �  �  ������$���  ���  )�  �	��	�	�����	  ���	�����  ������  ��  ����  
	������	��� , ��  �	������   ��)�  	�������  ���#���  ����	� . 

1  *����  �  ��#����  ����  ���  ���������������  �	�����  ��������  ��	�������  
«���
�	
	  ��	�� ». 1 ��	��	�  
	��  ���	  ��	�����	  ���  ����  ��������� . ������  ������� , 
#�	  �	��#��	��  ��	 	 . �	 , ���  �  �  ��	����  
	�� , )�����	
	  ����������  ��  ��  �	������ . 
'�4��������  ��	 , �����	 , ��� , #�	  �  ����  ���	��� , ���  ����	�	�  �#�����  #���	�  *���� ,  
��)��  ����� -�	  ����������  ���	���� . & ���	���  ���  ��  ����	��  �����	���� . 6	��	��  
������  ��������  «���
���  ��	�� » ��	�	�����  ����������� . 1  ��#���������  ���	#��  

	��  ��������	���	  ��	�����  ���  �����  ���������  (��������  2009 
 ., ����  �  ��$  2010 
 .) 
�����  ��������� , #�	  ���������  �����   	�	��$ . 

19 �	����  2008 
	��  �  *����  �#(��  �	��	��	��  �	�)�������	�  �	������ , 
�	����(��	�  ��������  #����  ����
	  �	��������  %	����  ;���	��#�  �������  
��$�����������  #���	�  �	���$��	$  �����	 -�� ��#���	$  �������� . 1������  �  ���	���  
*����  �  �(�  �	������  �	���$  �������� . *	���
�  �	��������  ��	�  ����#�������$  ����  �  
	
�	����  ��	�����	������  � , �  ��  ������ , �  
	��	����  ��  %	����  ;���	��#�  �  ���  
*��� , ��������  #���	�  �	�	�	
	  	�  ���
��  ��� . 1  �	�)�������	$  	�����	���  ����  
����#������  �����
�  ���������  �������  �����  ����	$ , �	������  ���  �	�������  �  
��
���� . 

-�   	�	�	  �	������ , #�	  �#�����  ���������  �������  �  *����  ��  �	���	  ���  ���  
�	#(��	 , �	  ����
���  ��  ���  �	��������  	������������ . ���	�	��������  ����  
�	�������� , �����  ���������   ���	����  ��(  ��#�� . & %	����  ;���	��#�  �  �
	  
����#������	$  �����
�  -��
�����  <���������  )�����  �����	
	  ��	�	��� , ���#����  ���
  
�  �	������	$  ������	���  �  ����  ����
	  �	�������� . 
 

4. .  �����,�  ��������*���  �  %��"����*���  
 

6�	�������  ���#��  �	�������$  ����	  �)�  ����	  �������$  �  )����  ����
	  
�	�������� . ���#���  �	��������  ��  �������������  �  ��#�����  �����$  �	���  
�	��������	
	  ��	�#�����  �#��� . ���  ��������#����  �	)�	  ������� , #�	  �	�
	�	���  �  
��	�������  ����  �	���	�  �������  	
�	��	$  	�
������	��	$  �  ��	�	����	$  ���#�	 -
������	��������	$  ���	��  �(  �#������	� . 5�	(  	�	�	� , ��	��#�	�  ����	  ������  
�	�������� , ��	���(����  �  ������  (22-
	  � 23-
	 ) 2009 
	�� . ���	
��  ���)��  ��  ��  
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������������  �	  ��	��  ��	)�	$  �  ��	�	�����	$  ��	����	$ , ���  �  ��	�  ��� . ;(  �����	)��  
��	����	�  =�����  1�������  -� �$�	��# , 	�  )�  
	�	���   �  ���	�	���  �	��������$ . 

5���  ����  ���	�� . ����  �����	)��� , �����	�����  8#(���  �	���	�  �  �����)����  ����  
«�����  �  �	�������	�  	������� »; ���  	���)�(�  ���)�  ����  ��	�������  �	�������� . 
6	�#������� : ��#�  ���  ��  	�  ������	�����  ����  �����  �  �	�������	�  	������� , �  	  
���	$  �����  ���  ��=����  ������	����� , 	  ���	�	����	���  ��  �������� , ����������  �  
��	���	��#�� . ����  �������  �	�����  ��	�������  ���  ��	����  ��  �	���  �  ��  �����  ���  
��  ��	����� . 

5������  	������� , #�	  �	� -��	  ��  �����  �  �	��	)�	���  �������  ���	$  ����#�  ��  
��������$  �������	$  ����	� . % ��$���������	 , �  �����  	��	$ ,  	��  �  ��� �����	$ , 
���#�	$  �	��������  �  �	��	�  	�4(��  �����  ����#� , �����	 , ������  ���	��	)�	 . 

����  ������	������ ,  	�	�	  ��	  �	����� , �	���  �	  ����  	��	��  ����  	�	�	  
��)��  ������	�  ��	����� . % ��  ��	 , ���  ���  ��)���� , ����	�� . 

����  ���������  #�����  �	����� , �  �����  �	��	�����  	����  ��������� . ���	�(�  ����  
�	����	� :  

�  5�	�����  ������  	������$ : �� ���� , �� �	�	
�� . 
<	����#��  � .� .� . -� ���  *	�������$  

�  5�	�����  ������  	������$ : ��	�	
�� , 
������� , ������� . 
<	����#��  � .� .� ., ��	� . �	���  /���  

·  ��	
�����  ���	�	$  ����� . /	���  	�
������� . 5	�	�	
��  ����� . 
'�	����	���  	�
�������  �����  �  	�������  ������ . 

<	����#��  ��	� . 1�������  =�����  
·  ����� . 6	������ . ����
�� . '������	 . 

<	����#��  � .� .� ., �	 . %����  ,	��� . 
*	��������  ��	���  �  �	�����  ���� 	� . �����������  ����	���$  ������ . 6	����  

���	������� . 
8���  �  ���#������	$  �������  	�����  
�����  ���������	� , �	�	���  �	  
����  �  1�� -

���������	�  <����	�  *�����	���  	�����#���  �#������	�  ����  ��	� 	�����  ���  
�	������	$  ��	�#���	$  ���	�� . 

1  ����	����  �����  ���	��  �	����	�  �	  
����  �  ��	� . =�������  
	�	���  ���������  �  
������� . '��  �����  	������	����   �   +  22 �����	
	  ��	�����  «1�	�	�  �� ���� ». 

��  �	��$ , 2009/2010 ���	#�$  
	�  ���)�  ��������	����  ���#���  �	��������  (��  
������  2010 
 .) 2���#�  �	��	��  �  �	� , #�	��  ����	���  ���#�	  	���������  ����  � , ��  
	���������  ���	  �  «������$  ���� », ����������  ���	��  �	  �	�
	�	���  ��	
	  ��)��$��
	  
���  �	��������  *����  ���	������� . ��	  ��������  ����  �	�������� , �	 , ������  �  
���
��� , ��  �	$  ��
���  �����������  ������ , �	
��  ����  ��������� : «'  �����������  
����	
	  ��	����  ���  %������ »; «�������  ����
����� »; «�	���$��	 -������������  
	��	����� ». 

,�����  	��������  �  ����������� . 1  ��������  ���	#��  
	��  �  ���	  ��	�����	  ��� . 
*��  ��  �	������ , ����������  – ��	   	���  ��  ��)��  ���	�  ���#�	$  ���	��  �  *���� . '��  
(���������� ) �	�)��  �����  �����������  ����	�  ���	��  ������	������  ���  ��	����	$ , 
�������   �������(����  ������	�  �	��	�����  �  ���	#(�	�  �  ���	��  ���	��  ������������	
	  
��  	���)�����  ����� , ��	 �	�����  ���	��  �  	��	����	�  ��  �	���  ���#���  �	���� . 

1  ��������  
	��  �  *����  �	��	�����  ���  ����������  ���
  ����  ���	�	� , #���	�  
*����  5	���  6����	$  �  %����  -�
�� . 
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*��
�  5	���  6����	$  «-	�� » �	���)��  �	����  ���	�� , �(  �	�����  �  �����	��  
�	#�����$  ���
�  ��������$ . 5  �	�$  �	#��  ������ , ���
�  ��������  ���������	 , ��������	 , 
	��
������	 . 6���������  ��	���  ������	 , ���	��  �	)�����  ��	�	�)���  ��	�  ��	�#����	  
�  �	�������  �	���  �����������  ��	��������� . 

1�	���  ����������  ����  �	�������  ���
�  %����  -�
��  «<����  	  �	
� », ,����  
���	)��  ��  �����	�  �  ��
��$��	�  ����� , ���#��������  �
	  #����  �	��	��  ��  �	����	�  
���	�� , ��������  ��  ��������  ���������  �  �	��#����  ���	���  	���� . ,���  ������  
��	)��� , 	���)���  ��������  �  ����)������  ���	��  ��  ����  ��������  ��  ���$  �������� . 
*��
�  �������  ��������$  �������  �  �����	��� , �	�	���  ���������  ���	�������   �  ��	)��  
�	��	�� , �	�����  ���	�	� . 

*�	��  ���  ���  ���������$ , �������  	�������  �  �	�  ���� , #�	  ���	�	���  
���
���(����  �  �	�������  �#(���  ���������  ��  ��	�  ���
�  �  ��	������  �  
�������������� . /����#����   ��	  ����  ��	�	�������  ���������� . 

��  �	��$  ���	#�$  
	�  ��������	���	  ��	�������  ���  ���������$  (�������  2009 
 . 
�  �������  2010 
 .) �����  ��������� , #�	  	��  ��	$���  ������	 . 

 
5. "�����)
���  ������)��
�)  

 
%�����������  ��������	���  - ����������$  ����  ��	�#���	
	  ��	����  �  )����  

����
	  �	�������� . 5	���������  ���#�	 -������#���	
	  �����  �	����	�  �  �
	  �����)�����  
8#(���  �	���	� , �	�
	�	���  �  	���)�����  �	����	�  ��  	���  �	������ , �	���	���  �  
���	����  � , ���	�� , �  ���������  - ���������  �	����	�������	���   �  ��	�������  
��	�#���	
	  ��	����  �������  ���������	�  �����	�	���
	  ��	���������  �  �	���	$  
	�
������	��	$  ���	��   6��������  �  �
	  ���	�	����� . 

6��������  �	����	�  �����  ��(  �  ��)��$  ��� 	�	
�#����$  ������ . 7	�	�	  
�������	 , #�	  ���	�  ���
��  �	��#���  ���#������	�  ��	�����	����� , ������  ��  ��������$  �  
���	
�����  ��	����  ��	�
	  ��	�#����� . *	�	#� , �������  ����	�  #���	�  *����  �	�)�	  
���	  �����  �  ���	  �  ����������  ��	�#����  ��#��  �  ��������  �	�������� . 

1  ��������  ���	#��  
	��  *���  	����������  ���  ����  ������$ : ��	����  «1�	�	�  
�� ���� », �����$�  *����  �  ���	����	���$  ���������  «%�������� ». 

��#���  �	  ��	�����  «1�	�	�  �� ���� ». *����� , 	�  �� 	���  ��������	  �  ���	
	  
��#���  ���	��  *����  – �  1996 
	�� . ����	���
��  ��	�����  �	��	��  ��  ��������  #���	�  
*���� : %����  ,	���  (
�����$  ������	� ), &��������  5����	  (��� . 
����	
	  ������	�� ), 
-���  �	�� , �������  <���	������� , %	���  =� ��� , &�����$  6�	���� , 5	���  .�������� . 
����	���
��  ���	����  ���)���	 , ��	�	���  ����(����  ������	����  ���	�� , �  ��	
�  #�
	  
�� 	���  �	��	����  ������� . 1  	��	��	� , ���  �	��
�� , ��	  �����
�  
����	
	  ������	�� , 
�	�������
	  ����   �  ��#�����   	�	��
	  	�
������	��  �  ����#��	
	  ���	����� . 2�  
2008/2009 ���	#�$  
	�  ����	  �  ����  #�����  �	����  «1�	�	
	  �� ���� » (++  18, 19, 20 �  
21). -�������  ������  ���������$ . 2�  �������  �����#������ , ���  ������  ��������)��  
#�����  *����  �  	���)���  �
	  ��������  �  �	�  ������ , #�	  ���  ��	�����  ��	
	����	��� , 
�	��	��  ��  ������	� , 	���)����  �����#���  	������  ������  (�	������ , ���	��� , 
��	�	���� , �� ���� , �������  �  �� .). *  �	)������ , �� -��  	���������  ������� , ��	�����  
�� 	���  ������  ����)��� . % �����  «��  �	�	�� » ����(�  ��� -��$�  *���� ,  
�� , �  
	��	��	� , �	���	���	�����   ������  ��  «1�	�	
	  �� ���� ». 

6	��	����  ����������  �������� -�������  - ���	  �	�	�  (��#���  �	���	  �  
�	����	��	�   
	�� ), ������)��  	�  ��	$  ���	��   ����	���	  �	��	���� . 
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6�	�����$  ���	#�$  
	�  ���  
	�	�  ����������  ���	��  ���  �����$�	�  *���� , �
	  
	�	�#������	
	  �	����	�����  �  ���	������ . <��  �������� -�������  ����	�  *����  ����  
��	����	����  �	������  �  �	����� : ������������  �	������  &������  <�����	��#�  �  #���	�  
�	������   -  &���	���  9� ����� , 1������  *�����	�	$ , ;����  =����� , ,������  
-�������� . 

'��	��	$  ������$  �	������  ��������  	��	�  ����	�  *����  ���  ����������   �  
��������� . %��	#������  ���  ��������$  ��  ��� -��$��  ��������   ��	����  «1�	�	�  
�� ���� », ���	����	���$  ���������  «%�������� », �� ��#�����  ������	���  �  ���
��  
����  ��	�#�����  *���� . 

*	������  ������	����  ��������  	��	��  ����	� , �  	�������  ��  8#(�	�  �	����  11 
�	����  2008 
	�� . 5  �#��	�  ���	������$  8#(�	
	  �	����  ���  ������	���  «6	���	�  
�	����	�����  �������� -�������  ����	�  *����  �#(�� », �	�	��$  ���  �����)���  
6��������	�  *����  30 �	����  2008 
	�� . 5����� , ��������  �  �������� -������� , �	�)��  
����  ����������� , ��������  ��  ����������  ���� , �	���)���  �	�����  �  ����
���  �	#��  
������  ���	�� . 1  ���#��  ��	� 	���	���  ������  �	
��  ����  ����������  ��  �	�	��������	�  
�������	�����  (���  «��	�	�  ������ »). 6���#���  ����	�  ���  �������� -�������  
�	
���	��������   �  ���	����  �  �����)������   8#(���  �	���	� . 

1  ��#����  ��	�����
	  ���	#�
	  
	��  ��  ��� -��$��  ����  	������	����  �����  ��  
��	����	�  «1�	�	�  �� ���� »  ++  11-12, 14-15, 17, 18, 20; ���	����	����  ���������  
++  21, 22; �����������  �����  ���	��  *����  ��  2008/2009 �  2009/2010 
	�� ; �	����  
������  «,�	�#����	  *���� » �  �	����� : «,� ��#�����  ������	��� », «*��)���  �	��� », 
«6�	�� , �	���� ». 1��
	  �  ����	����  �����  ��  ��� -��$��  �����������	  68 �����$ , 18 
�� ��#����  ������	�	� , ���	����  19 ���
 , ���������  #������  *����  �  59& , 
 ��	)���������  ��	���������  9 ���	�	� . 

��	� 	���	  	�	�	  	������� , #�	  �����  �	�����  ���	��  ����	��  ���	�����  
���
	����  �	�� , #�	  �  �	��  ��	��	
	  
	��  �  *���  ������  ��	
������� , � .� .� . ,������  
-��������  - ���������  ���	�	$  ����������� . '��  ��	�#����  	��������  �  ����  �  ��	
	  
���  ��	)���  �  �	������  ��� -��$�� . ,������  �	��#���  	�  ������	�#���  ��$��  0. 2����	���  
���  ��������  ���  �������  ��$��  – ��	
�����	�  	�����#���� , ��$��  �  ���	�����$  	  
*����  �  ������  ���  �	�����  �  ������� . 1  ��#����  
	��  ���  �������������  �  ���������  
	�	������  ����	�  	��  	�����������  �  �����	�  �  �	����  PDF,  	�	���)����  
���������$  �  �  	���������  �	  ��������	$  ������ . '��  ���)�  �	�����  �	��$  ����$��  
�����$�� . 

'��	�����  �������������  ������$��
	  ��������  ��� -��$��  *����  ��������  
��	�	�)����  ��������$  ����	�  #���	�  *���� , �	���  ����$  �	���������	�����  ��$�� , 
�	������  ��������	��	
	  ������� , �  ���)�  �������  ��� -��$��  �  �����#��  ��������  
����	�	$  ���	����� . 

'#���  ��)�	$  ���	�	$  ��� -��$��  �  ��#���������  ���	#��  
	�� , ��  �	$  ��
��� , 
��������   �
	  ������	�  ����	��������  �  ��������	���  �	  �����	���������  	����  *����  �  
�  ����������  �	�����	�  �  ���#����  �#��)������� . �	  	�  ��	�  �	���  �	��	��	  ��)� . 

,�����  �	�	��	  	�  ���	����	��	�  ���������  «%�������� ». 1  �
	  �������  
� 	��� : ������  =�������$  (
�����$  ������	� ), %	���  =� ��� , =����  9������  �  5	���  
.�������� . 

��	� 	���	���  �������  «%��������� » 	����	���������  �	$  ��	��	$  ���#��	$ , #�	 , 
���  ���$  ����	�������	$  ��)�	���  ��	�#���	
	  ��	���� , �  *����  )����  «����  ���#	� », 
�  ���������  ���	����	����  #�������  	  ����		������  ��	�	��  )����  �	�������� . "�	  
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����	���	  ��  	���#��� , #�	  «%�������� » ��  �����  	  ��	�#�����  �#(��  �  ���������	� . 1  
��)�	�  �	����  )������  ��	��  �	������	  �	����	#�	  ��	
	  ����� . 

1  ��������  
	��  ����	  ���  �	����  «%��������� » - ++  22 �  23. '��  	��  
�����)�����  �	�	)������	$  	���� . 6������	  �  	�����	  	��������  )����  �	�������� , 
�������  ��������  �����  �	���� , 	��������  ���	�	���  �����������  ��	
��  �����  ��  
���	���  ���������  ��#�	���$  �  � .� . 

5������  �	)�����  ����	���
��  «%��������� » �  ��#�����  ���	�	�  �	����  ����������  
#���	�  *����  � , #�	  	�	����	  ��)�	 , �	����#�����  �  	��	����  ��������	� , 	��	���� ��  
�  ��������	$  ���	�� . 

 
6. '���������  ������  

 
6	�  ��������	$  ���	�	$  �	�������������  ��������	���  #���	�  *����  �  	�������  

�	����������$  (�	�����$ ), ������������  �	��� . 6	����	 , #�	  ��  ��  �	)��   
	
����#�������  ����  ���	��������� , 	��������������  ������  *���� . ;���  ��  ��	  ���	  
��� , *���  ������ -����	  ����������  �� . 

5���������  ���  ����	�	� , �#��������  ��������  *����  �  	����	��������  
��	� 	���	���  ����
	  	������  �  «�������  ���	� ». 6��)��  ���
	  – ��	  �	�����	���  �  
��������  �  #�)	$  ������  #���	�  �	�������� , �	��	���
	  ��  ����  �����  ����$  �  �	  
�	������ , �  �	  ��	������ , �  �	  )������	��  	���� , �  �	   �������� . 

<���� . <��  �	�������� , �������������
	  �	�	$  �	������  	����	�����  ����$ , 
������  ���	�  ��������   ������#�  ��	�  �����$  ����
������ -�		��#����������� . %����	  
�	��	��  �  �����   8�����  �����	���������  ����  �����$  �����  �����	���#�	
	  ���������   
�����  -����#�����  �	�������	  �  ��#�����  	��	$  ��  	��	���  ���$  ��������	���  *���� . 
& �	��  ���	$  ��������	���  - ��	�4���	� . 1  	��	�  �	��	��  ��	)�����  ����	���	  ������	�  
����#  �����	���#��  
��)��� . -�	
��  ��  ��  ��	)�����  �  ������������  �	�� , �  
�	�	��  ����  �	����#��	� , ���  ������	 , ���������  �  ���
	����	���� . 

1�)�	$  ���#��	$  ��	� 	���	���  �����  *����  �  «�������  ���	� » ��������   
�	�����	���  �  	�����  	���	� . '����  	���	� , ���  ����(���$  ����	�  �  )����  *���� , 
�����  ���  ��	�	�� , ���  ���  ����������� . 1	 -����� , ��#�  ����  	�  	�����  	���	�  �  
���
���  ���#����  �#��)������� . 1	 -��	�� , 
	�	��  ���  �����$  ���	��	��� , ���  	���  
�	 -��	���  �������� . ���  ����������  	�
�������  �  59& , �	�	����  ������  *���� . & 
����  �  ������  ��	)�����  ������� , �  �	)��  ���� , �  �	���  ����#  «	���	#�� » - �#(��  �  
���������	� , 	���	  ��)����� ��  �  ��	�#���	�  	������ . 

%, ���	�� , ���	�	  �	����������  ���	�����  	  )����  �  ��������	���  ����
	  *����  
�	)��  ������#�  ��������  ��	��	�	� . & �  ������	�	$  �	����)��  *���  ������  ��)������ . 

6	  ����  ����   ���#����  �  *����  �)�  ��	
	  ���   �����  �  �����  6��������  ���  
�	����  ���  �	�����$  ���  ������	
	  	������������   �����$  �  «�������  ���	� ». % ��)�	  
�������� , #�	  ���  �	������  �����	  ������ . 

���	����  ���  �	������ : ����	��	�  ���	  (���	�	������  &���  *���$
	�	�����  �  
"�����  %	��� ); �	  ������  �	  5-%  �  �	  	�����  	���	�  (���	�	������  	���  �	�����$  
5	���  6����� ). 

=���	��	�  ���	  	�
����	���	  	�	�	  70 ����$  ���  )�����$  ������������  �	�	�  
�  �#������	�  ���������  ����	�  (���  ��� . «������  �����	� »). *��  ������	 , �����  
#�����  	���  �  ��  )�  #����  *����  – %	���  ������ , 1�������  =����� , %	���  =� ��� , 
5	���  6����� , &���	��$  ����� , ����  6�)���
	�����  �  ���
�� . ,�������  ����$  
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�		�������	����  �����  �	����	� , ��	#������  ��  ���������  *���� . '��#�	  ���������  
����  ������  �	�	���� . *  �	)������ , ��	
��  �����  �	�������  «��� �$�	 », � .� . 
��	�	������  ���  ���	
	 -���	  �#�����   �	  ��	�	��  ����	��	
	  ���	 . 

*	������  �	  �����  �	  5-%  ��	�	����  	�����������  ���	��  �	  �����	������  
�	�����	�  �  	���������  )��������  �  
������� . 1  ��	
� , ��	
��  �	��������  ������  �  
�������  #���	�  *����  �  ���  ������� . 

�	����$  �����  ���	�����  ��������	���  �	������  �	  	�����  	���	� . 6�	#���  
����� , ��  ��#���  ������	
	  �	��������	
	  #�������  �����	�����  �  <	�	�  �#(��  �  
7�$��  (%������ ). 1������  ����
	�	��  	�  �������  �����  �  	�
���������  
�����	���#��  �#���  �  &����	��  (%������ ) �  ,	�	��	  (*����� ). &�����	  �	������#���  
�  -����������	�  ��	��������  8������  -� ���  �	������� . 1  �	���	�����  �  
�����������  ������������  ��  �����  ���  ��	���  �	  �	��	���  ����	�������  �  ������  
��	�� . "��  �������  �	��#���  	�	������  �  -�����������  ��	��������  8������ . 
������	������  ���	���� , �  �#(�	�  ��������  ����	�������   �  59& , ��������  
���������  �  ������  ��	��  &������ . 

�	  ���
	  ��	
	  (�	  ���	��  ��������  ��(  �	�����$ ) ���	 . <�)�  	#���  ���	 , ����  
�� 	����  ��  �	
	 , #�	  *���  	�����  �	 -����	�����  ����������  ���	��  �	  ����������  �  
����������  ������  �����$ , 	  #��  
	�	���	��  �  ��#���  ����	
	  �������  ������ . 

��	  )�  ��)�	  ������ ? 
*��  ���  �������������� , =���	��	�  ���	  	�����	  �  �	���  �������	���  ��	�  ���	�� , 

#�	��  ��$���������	  �����  ����	�  ����	��	$  ��������	���  �����  �����	���#�	
	  
���������  �	��	��  �  �����  -����#����� . 1  �	����  =���	��	
	  ���	  �������  ������  
����	���  �������  �	����#��	� , 	�
����	����  ��������  ( 	��  ��  	���  ���  �  
	� ) 
����	�	�  �	  	�����  	���	� , ������#�  �  #�����  ����$  
	����	  �	����  #���	�  *����  
(�������  �  ���  ��	
����#����� ). ���	��  ��)�	  �����  �	  ����� , �  ��  ��� �$�	 . 
��	� 	���	  �����	����  ��	#���  �	������  �  ���	�	����	�  ��  	�
������$ , 
��  
����#�����  #�����  ����$ . ���	��  =���	��	
	  ���	  �������  #���  	���)����  ��  
���������  6�������� . 

<���� . 8  ���  �	������  �	  5-%  ���	����	����  �  �	������  �	  �������  ������ . 
*�	��  ���	��  �	�����	�  �	  5-% , ��	$  �	������ , ���  	���#��	�� , �	��#��	  ����������  
���	��  �	  �	���#����  �  *���  �	�	��  �����	���#��  �#���  �  ���������	�  (�	�����  – 
��#����  �  63 ��� ), �� 	����  ��  ������ . ��	  )�  ��������  �������  ����	�	$  ���	�����  
(5-% ), �	  ���	  ��	� 	���	  �	������  	����	�   �	������� . 5������  �	��������  ���	
	  
�	�	)���� , #�	��  �����  �	  5-%  (
����� , )������ , ����	 , ����������� ) �����  ������  
�	��	������  ��������  �  �		�����  ����  	  �����  *����  �	����	#�	  �	��	  �  �	��	��	 . 1 
�����  �  ����  ������	��  �	�����  ���	��  �����  #���	�  *����  �	  ������#����  �  �#�����  �  
�	�
	�	���  �����#�	
	  �	��  ��������$  �  ����������$  �	  ����	  �  ����������� . 1  ��	$  
�����  ��)�	  �����  �  ����  ���  	���  ����(����  �	��	)�	���  ���	���	�����  5-% . .  ����  
�  ����  ��� -��$�  *���� . 8  �	������  �	  �������� -�������  (��	� . &. <�����	��# ) 
����������  ��	
����#�����  �	��	)�	���  �����	���������  ��������	�  	  �����	�  	���� . 
6	��	��  �	������  �	  �������  ������  (- . *	�������$ ) �������  �����	����  �	 -
����	�����  ����	���  ���	���  �����  �  &. <�����	��#��  �  ����������	  ���	���	����  
�	��	)�	���  ��� -��$��  *���� . 

���	�� , �	  �	�	��  �	������  �	  	�����  	���	� . 6	�	)������	  	������  �(  ���	�� , 
�  ��  ���	����	���  �$  �������  �(  ��������	���  
	����	  �	����$  ����� , �������������  
�	���  �	������  �  ���#����  	�
���������  ��  �	���	  59& , �	  �  ��  �  ��������� . 
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5#����  ��	� 	�����  	������  ������	  �������	
	  �����������  6���������  %	����  
1�$����� , �	�	��$  ��������  ���������  ���  �	������ , 	�����#���  ����������   ���	#(�	�  
�  �  ���	��  �  �������  �$  ����	���$  ���	�	$  ����� . 
 

7. .  ���)����� -��

�	��  ������  
 

<��  ����$  �����)(��	
	  ��������������	
	  �����  ����������  	�
�������  �  
�	��
�  �����  ������  ��)�	�  ���#���� . 8#������  ��	 , �)�  ��	
	  ���  �����  �  *����  �����  
�	��	���	  �����	���	����  (�  �����  6�������� ) �	������  �	  ��������	 -����	�	$  
���	�� . ;�  ����������  ���	�	�������  ��������  � .� .� . %	���  0���  - ����	���$  
������������  �  �	�����	  �������$  #��	��� . '�  ���	�	�����  *����  ���  �	������  
��������  1�� -���������  �	  	�
������	��	$  ���	��  <����  *�����	�  – �	���	$  
��������  �  �����  �	  	�
�������  ��������	
	  �	��
�  �	���
  �	  *���� . 1  �	����  
�	������  � 	���  "�����  %	��� , %����  -�
�� ; �  �(  ���	�� , �	  ����  ��	� 	���	��� , 
������������  ���
��  #����  �	�������� . 

<�������	���  ������	������  �����  ���  	��	���  ����������� : 
1. ���	����	����  #���	�  *����  	  ������	���  ���������  �	�����  �  
	�	�� ; 
2. ��	�	����  �������#���  ��#��� . 

1  ��������  
	�� , ���  �  �  ��	����  
	�� , %	���  0���  �	��	���	  ��  ���������  *����  
���	����	���  �������������  	�	  ���  ��)��  ���	������� , ��	 	����  �  �	��	��   
(�����������   �	����	��� ,  �����������  �	����� ,   ��	)���������  ��������  �  � . � . 
�����  �	��������  ��  ��	  ���  ������  ���
	����� , �	��	����  ��������  (�  �  ���  �  	#���  
��	
	 ) ���
��  �  �����  ��	 	����  �  ������	���  ������������$ , #�	  �	��	����  ��  ������  
�	� 	����$  ���  ��  ���	� . 

<��
��  #����  ���	�� , ���  ������	  ���� ,  - �������#��� . ��#�  ����  ��  �	���	  	  
��	�������  ��������	� , �	  �  	  �	�
	�	���  �  ��� . <��	  �  �	� , #�	  �����  #���	�  *����  
	#���  ��	
	  ��������$  ���	��������	��� , ����������  �	��	� , ��������$ , ���	� , 
���(�	� . % �  ���	�����  ���	�	  ���	��������   ��  ����  ��������� . 

1	�
�������  ���	��  �	  ��	�������  ��������	�  <����  *�����	� . '� , ��  �	$  ��
��� , 
	�������  ����	����  ���	������  	�
������	��  �   ��	)�������	
	  ���	�	������ , ��  �  
�	��   )�  ����������$  �	�� . 

��  ����  �����  	��������  ����  ��������� . 5��)�  ���� , #�	  	��  ��	 	���  	#���  
�����	  �  �	���)������	 . %�	
��  ���
������  ��	�����	������  ������	� , ���� , 
�������� , ���  ����#�������$  ����  6�	 	�	�  �  ���	� . 

1  2008/2009 ���	#��  
	��  ��  ��	����  �����  ��������� : 
19 �	����  2008 
	��  – �)�  ��	����������  #����	�����  ���������  %.; . ������� . 
1  ������  2009 
	��  – �����#�  �	�	
	 , 2009, ���������	
	   
	�� . 
1  �����  2009 
	��  – 	�
����	����  �  #����  ����  )�����  ������	�����  

-�)�����	��	
	  )����	
	  ��� . 
1  ���  2009 
	��  	���#���  <���  6	����  �  1����	$  '��#�������	$  �	$�� . 
*  ������	��  �#�����  �  ����  ���������  	��#�	  ������������  #����  ����$  �	���
  

�	  *���� . 
;���������	 , �����  ���������  ���  �	����  ����#�����  �	������� , ��	�	�������  

����������  ���)��  �  �(� , ������  )����  �	��������  �	���  ���	$  �  ����	#�	$ . 
1 ������	����  ���	#��  
	��  ��  ��������   ��	�	�)���  �  ���������  ��	)�������  �  

*����  �������  �	  	�
�������  ������	
	  	��� �  #���	�  �	�������� . 
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8. ������  �  ����/��  
 
5�������  *����  �#(��  �	��	��  �  �	� , #�	  �
	  �	����  ���$��  ��	��	�	��� . 6	  

�	������  – 	�  63 �	  98 ���  (������$  �	�����  – 	�	�	  80 ��� ). 1  *����  ������������  �����  
����		�������  ��	������ , ����������   �����#��  	������$  ������  �  ��	���	����� : 
������ , ������ ,  ����� , ���	���� , ��	�	����� , �	���	�	
� , ���������	���� , 
�������������  �� ��#����  ���� . =���  	�������  �	�������	  �����#����   ����������  �  
)��������  	���	� . 

6��  ����  ��	�  	��  ���)�	  �������� , �  ���������  ���)�����  	��	�����  ���
  �  ���
� , 
���  ������	 , ��	������  ��������	���  �  �	������	��� . 

��	  )�  � , ����  ����� , 	�4������� ? 8��)���  – �  ����#�����  	����  ���� : 
�	�������  �	
	  ����� , #�	  �����	  ���  *���  ��������  ���  ����	� , 
��  	��  �	
��  
�	��	���� , �	�	$  ���	���� , ��	�#�����  �������  � , #�	  	�	����	  ��)�	 , ��  �  	���	#�� , �  
�		��� , ���  �	����)��  �	������$  �  �	���
  �	  *���� . 

7��������	$  ���  	�����  #���	�  ����
	  �����  ��������  �	����������  ���)��  �
	  
#���	� . 2����  �	)�	  ���	  ��  �������  ��	)����	  ����	� , �	�����)�����  ��	  
�	�	)���� . �	  ����	���  ������  ��  �� , ��  �	$  ��
��� , ��������  ���	
	  �����#�	
	  ����  
	����  �	������ : 	���)�����  �	����	� , ���#��  �		�����$ , ���#���  �	�������� , 
���������� , �����$���  ���������  �  � .� .  1  ��������  2008/2009 ���	#��  
	��  ���	  47 
	���  �	�����$  (	��	  ���������  ��  �	��	��	��  �� -��  ���)�	$  ���� ). 1�����  �	���������	 , 
#�	 , ����	���  ��  �	�	���	  ��	)���  �	��	�� , �	�	��$  ������  �	������� , *���  ��  �	���	  
��  ����������� , ��  �	���	  ��  �����������  #������	 , �	  �  ����(� . ��	��  ��  ��
��)���  
��������  #������� , �������  ����  	��	  ��������� . ;���  �  
	�  	��	�����  *����  �  ���  
�	��	��	  15 #���	� , �	  �  2003 
	��  �  ���	  �)�  76, �  �  ��	�  ���	#��  
	��  – 104. 

*  �����	��  �	)������ , �	�������  �����  ���	��	������  ������������  �	���� . 8���  
�  ��	$  ���  �������  #����  *���� : ;�
���$  9�	���� , .�	�  5����� , =�	���  �	���� . 

1  ����	����  �����  �  *����  �������  10 �	#(���  #���	� , � .� . �	���
 , �����  �����  
��������  �  �	�������	� , �	  �	  �	��	����  ��	�	���  ��  ������  �	��	)�	���  ������	  
�#����	����  �  �
	  ���	�� . "�	  '������  �������	 , -��	�  0���� , &��  *�	���� , �������  
=�$��� , 5����  ���	���	� , =�	���  ����� , %���  ������ , *����  ������� , =��	��  5����	 , 
�������  "���)�� . 

;���  ��   	��� , #�	��  *���  ��	�	�)��  �������	����  �  ����������� , ��	� 	���	  
�������	  �	������ , ���  	�����#���  �	�������  �	�	������� . 

3�����  ���������  ��  ��	�  �#(�  ��	����  ���)����$  #���  *����  -� ���  
*	�������$ . '�  �����	)��  ���	����  ��������   ������#�����  �  *���  �	�	��  
(	��	�������	  ������� ) �����	���#��  �#(��  �  ���������	�  (	�  65 �  ������ ). - . 
*	�������$   �  �	���)�����  �  1 . =�������  �������������  ��  ��	�  �#(�  �	��������  
��	
����� , ��	���  �	�	�	$  �  	������  � .
 . �����  	���)�(�  ��  8#(�	�  �	���� . 5	�����  �  
�	�����  6��������   �	������  �	  
����  �  - . *	�������� , �	�	�	$  �	��#��	  ����������  ���  
���	�� , ���������  �  ��$   ����	���  �	�
	�	������  #���	�  *���� . 

;���������	 , �	�	������ , 	  �	�	�	�  ����  ��#� , �	����  �	��� , ���)��  �����  �  )����  
����
	  �	�������� , �	�	���  �����  ��(  �	���  ��������	$  �  ��	
		�����	$ . 
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������	��	  
 
'�4�������$  ������  �����	�	���$  ��������	���  *����  �#(��  �  2008/2009 ���	#��  


	��  ��	��  �	�����)���� , #�	  *���  ������������  �	�	$  ��	�	��$  	�
����� . ;
	  �	�������  
���	#(�  �  ���)�� , ��	���  �	�
	�	����  ���  �������  ��	���  �����  *���	�  ����# .  

<��  �	��	���	
	  �	����)����  ���	�	
	  �	���� , �������	���  �  ��	�  ����  �  
�	��	)�	���  ���	  ��  ������  �	������ , #�	��  ���  ���  �����#����  �	���
�  �	  *����  
�	#���  ��
��������  �  �	��$  8���� , �������$  17 ����  2009 
	�� ; �  ��� , ��  �	$  ��
��� , 
������  �	��	  �  ����������	  	���������  �  ��	������	����  ���  *����  �  ����  �  
��������� . 

 
6	�������  ���#��� , �	��	��  ����  	�  �����  �	��������  *����  �#(��  ��������  

�	���
	������  ����  ��	��	�	� , �	�	���  �  ��������  
	��  	������  *����  �	�������  
������	���  �	����)��  �  ���  �����  �	�	
��  �	��������  �  ��	�  ����������  �	  ��	���  
����#��� . .  ����  �  ����  Suburban Home Health Care, JNK �  ���  
	��	)�  %���  9����	�  
�  Combined Jewish Philanthropies �  ���  
	��	)�  %����  ���	�����	$ . 

*���  
���	�	  ���
	�����  &
������  «5���$���  ���	�� » �  ���  
	��	)�  &���  8���� . 
*���  ���)�  ��������  ���
	�����  ���	�	�����  ����
	
�  ���$  -	��  �  3�����  

-&*'�  ��  ����	����������  �	��	)�	���  ����	������	  ���	����  �  �  �	������� . 
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